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[Ministeren for Grønland] 

anbefale lovforslaget til det høje tings velvil- 
lige behandling. ( 

Kirkeministeren (Tove Lindbo Larsen): 
Herved tillader jeg mig for det høje ting at 

fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om folke- 
kirkens lønningsvæsen m. m. 

(Lovforslag nr. L 85). 
Som det fremgår af bemærkningerne, fore- 

slås det for det første, at det såkaldte tilsvar 
bortfalder. Tilsvaret er den del af udbyttet af 
præsteembedernes faste ejendomme og bru- 
gen af dem, som den lokale præstelønnings- 
kasse betaler til præstens løn. Tilsvaret, der 
er fastsat i tdr. byg efter kapitelstakst, betales 
til præsteembedernes fællesfond. Stiftsøvrig- 
hedernes administrative arbejde med regule- 
ring og opkrævning af tilsvaret står ikke læn- 
gere i rimeligt forhold til den indtægt, fælles- 
fonden har af tilsvaret. Ophævelsen af tilsva- 
ret betyder overførelse af en mindre del af 
præstelønnen fra lokal kirkeligning til 
landskirkeskat. Forslaget imødekommer et af 
stiftsøvrighederne fremsat ønske om en ad- 
ministrativ forenkling. 

Der stilles endvidere forslag om, at kirke- 
ministeren får hjemmel til af fællesfonden at 
yde tilskud til at etablere kurser for persona- 
le, som er eller ønsker at blive ansat ved fol- 
kekirkens kirker og kirkegårde. Forslaget 
tager først og fremmest sigte på at oprette et 
særligt uddannelseskursus for kordegne samt 
på at støtte de allerede etablerede kurser for 
organister og kirkesangere på kirkemusik- 
skolerne i Løgumkloster og Vestervig. 

Endelig foreslås det, at provstiudvalgenes 
budgetsamråd med menighedsrådene i lig- 
ningsområdet skal afholdes, hvis mindst tre 
menighedsråd anmoder om det. Under alle 
omstændigheder skal budgetsamråd efter for- 
slaget holdes mindst hvert tredje år. 

Idet jeg henviser til de bemærkninger, der 
ledsager lovforslaget, skal jeg anbefale forsla- 
get til det høje tings velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af stedfortræderen for folketingsmedlem 
Emmert Andersen. 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Den pågældende har ansøgt om orlov fra 

og med den 1. februar 1982 i henhold til for- 
retningsordenens § 42, stk. 3, litra c. 

Hvis ingen gør indsigelse, vil jeg betragte 
det som vedtaget, at der meddeleles den på- 
gældende orlov som ansøgt, og at stedfortræ- 
deren indkaldes som midlertidigt medlem. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Forhandling 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Da det nu er en anden end formanden, 

der taler, synes jeg, man skulle lytte til, hvad 
der bliver sagt. 

Tastesen (S): 
Folketinget har nu vedtaget at meddele 

orlov til et medlem og at indkalde stedfor- 
træderen. 

Som ordfører for udvalget til valgs prøvel- 
se skal jeg herefter tillade mig at gøre indstil- 
ling om, at stedfortræderen godkendes som 
midlertidigt medlem af folketinget. 

Hr. Emmert Andersen er valgt i Roskilde 
amtskreds, og i anledning af hans orlov ind- 
kaldes eneste stedfortræder for centrum-de- 
mokraterne i denne amtskreds, kontorfuld- 
mægtig Birte Nyby Sørensen. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde i 
dag behandlet denne sag, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

Kontorfuldmægtig Birte > Nyby Sørensen 
godkendes som midlertidigt medlem af folke- 
tinget fra og med den I. februår 1982. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 128 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
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3) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om optagelse af  statslån i 

udlandet. 
(Lovforslag nr. L 2. Fremsat 12/1 82. Før- 

ste behandling 19/1 82. Betænkning 20/1 82. 
Anden behandling 26/1 82). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 103 stemmer mod 39. 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af: 
Forslag til lov om bemyndigelse til optagelse 

af indenlandske statslån. 
(Lovforslag nr. L 3. Fremsat 12/1 82. Før- 

ste behandling i 19/1 82. Betænkning 20/1 82. 
Anden behandling 26/1 82). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 81 stemmer mod 55; 11 stemte . I 
hverken for eller imod. 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Eneste behandling af: 

Indstilling fra udvalget for forretningsorde- 
nen angående folketingets samtykke i henhold 
til grundlovens § 5 7. (Glistrup). 

(Beslutningsforslag nr. B 9. Fremsat 19/1 
82 i betænkning fra udvalget for forretnings- 
ordenen). 

Anden næstformand (Ebba Strange): 
Som det fremgår af betænkningen, har et 

mindretal, fremskridtspartiets medlemmer, 
stillet forslag om, at sagens behandling 
standses, og at sagen henvises til fornyet be- 
handling i udvalget. Motiveringen herfor er 
nærmere angivet i betænkningen. Jeg agter at 
følge en anmodning fra mindretallet om, at 
mindretallets forslag sættes til forhandling og 
afstemning først. 

Hvis nogen ønsker at udtale sig om dette 
spørgsmål, vil der blive adgang til en for- 
handling herom med en taletid på 2 minut- 
ter. 

Forhandling 

Maisted (FP): 
Fremskridtspartiet beklager, 'at flertallet i 

udvalget for forretningsordenen -  ligesom 
tilfældet har været de øvrige 5 gange ikke 
har ønsket at realitetsbehandle fremskridts- 
partiets synspunkter. Det er, hvad vores be- 
tænkningsbidrag indeholder. Jeg vil gerne 
sige, at jeg er dybt chokeret over, at man 
tager stilling til en sag, uanset hvilken sag 
det måtte være, uden først at høre argumen- 
terne. Det er simpelt hen en uanstændig be- 
handling, ikke alene af fremskridtspartiet, 
men også af den forretningsorden, som fol- 
ketinget selv har vedtaget for behandling af 
sager i dette ting. 

Svend Jakobsen (S): 
Som det fremgik af hr. Maisteds indlæg, er 

det ikke en ny sag, der er til behandling. Jeg 
skal på et flertals vegne opfordre tingets 
medlemmer til at følge den fremgangsmåde, 
vi plejer at følge i disse sager, og det vil sige, 
at sagen kommer til behandling og afstem- 
ning i indeværende møde. 

Maisted (FP): 
Det er rigtigt, som hr. Svend Jakobsen 

sagde, at dette ikke er nogen ny sag; så me- 
get mere beklageligt er det, at man heller ik- 


